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A Z M S Z M P S Z E G E D V Á R O S I B I Z O T T S Á G A N A K L A P J A 

n vízgazdálkodás 
eredményei és feladatai 
Tanácskozott a Csongrád megyei képviselőcsoport 

A Csongrád megyei or-
szággyűlési képviselőcsoport, 
az őszi ülésszakra készülve, 
tegnap, pénteken Szegeden 
tanácskozott. A megbeszélé-
sen részt vett dr. Komócsin 
Mihály, az MSZMP KB tag-
ja, a megyei pártbizottság 
első ti tkára, dr. Petiik Ist-
ván, a megyei tanács elnö-
kének általános helyettese és 
Molnár Sándor, a Hazafias 
Népfront megyei bizottságá-
nak t i tkára is. Takács Imré-
né, a képviselőcsoport veze-
tője köszöntötte a résztve-
vőket, m a j d a vízgazdálko-
dás eredményeiről és felada-
tairól dr. Simádi Béla, az 
ATIVIZIG igazgatója adott 
tájékoztatót . 

Az Alsó-Tiszavidék víz-
ügyi rendjéért , tervszerűsé-
géért ez az igazgatóság fe-
lelős. A tájékoztató során 
a képviselők képet kaptak a 
szegedi partfalépítésről, 
amely köztudottan, már be-
fejeződött. Az ynpozáns 
„vízi erőd" 3262 méteren ga-
rantá l ja Szeged biztonságát, 
azonban a Tisza árvizei mel-
lett nem kevés veszélyt je-
lentettek az utóbbi években 
a Maros áradásai . Négy esz-
tendővel ezelőtt kezdtek hoz-
zá a Maros közel 30 kilomé-
teres hosszú bál parti tölté-
sének erősítéséhez és ez a 
munka jövőre fejeződik be. 
A következő tervidőszakban 
folyta t ják a Maros jobb 
part; töltésének építését. Szó 
volt arról is. hogy 1977 óta 
szinte minden évben el kel-
lett rendelni az árvízvédel-
mi készültséget, azonban a 
védekezés zavartalan volt. 

Ebben a témakörben meg-
különböztetet t jelentőségű, 
hogy a vízrendezés hasznát 
miképp érzik a mezőgazda-
sági termelőszövetkezetek. A 
főművek fejlesztésére 1977— 
81. között az ATIVIZIG 260 
millió forintot fordított , így 
lehetővé vált, hogy mintegy 
140 ezer hektáron elvégezzék 
a komplex meliorációt. Ez-
által a belvizek levezetési 
idejének átlaga 19 napról 
12-re csökkent. A belvizek 
ellen is nagyobb gond nél-
kül védekeztek a szakembe-
rek. Örvendetes, hogy a Ma-
ros bal parti belvízrendszer-
kiépítése az idén már befe-
jeződik. A vízgazdálkodás 
áldásait természetesen nem-
csak a téeszek érzik, hanem 
a lakosság is. A vízigények 
növekedtek, s 1977 óta a ve-
zetékes vízzel ellátottak a rá -
nya a megyében 74 száza-
lékról 80-ra emelkedett. Al-
győnél hozzákezdtek a . napi 
harmincezer köbméter kapa-
citású telep • építéséhez, 
ahonnan 14 kilométer hosz-
szú, 1 méter á tmérőjű veze-
téken át jut majd a víz Sze-
gedre. Az építkezést várha-
tóan 1985 után fejezik be. 

Köztudott az is, hogy vi-
dékünk az ország termálvi-
zekben leggazdagabb tá ja . A 
képviselők érdeklődve hall-
gatták a termálenergia és 
-víz kihasználásának lehető-
ségét. Az egyik fontos célki-
tűzés. hogy Szegeden, de Vá-
sárhelyen és Szentesen is 
még több lakást termálener-
giával fűtsenek. Felsőváro-
son az épülő háromezer la-
kásnak hévízzel való fű té -
sét most tervezik. Szó volt 
még a csatornázásról, a 
szennyeződésről, amire egy-
re inkább fel kell figyelni, 
ugyanis helyenként halpusz-
tuláshoz vezet. Az utóbbi 

években egyre többször oko-
zott gondot a talajvíz emel-
kedése és elszennyeződése, 
ami elsősorban azokon a te-
lepüléseken tapasztalható, 
ahol csatornázás még nincs, 
de a vízellátó rendszert már 
kiépítették és az elszikkasz-
tott vizek a ta la jba jutnak. 
E téma kapcsán Kangyalka 
Antal országgyűlési képvise-
lő elmondta, hogy Makó la-
kossága elismeréssel nyug-
tázta a Maros töltésének 
megerősítését. Eredményes-
nek ítélték az ATIVIZIG és 
a KISZ együttműködését a 
belvízvédelmi táborok szer-
vezésében, csatornák •építé-
sében. 

Dr. Komócsin Mihály fel-
szólalásában rámutatot t a r -
ra, hogy a vízgazdálkodás, 
belvízvédelem mennyi gon-
dot okozott Csongrád me-
gyében. Most m á r a telepü-
lések jó minőségű közmű-
ves ivóvízellátásban része-' 
sülnek és a megyék között 
elsőnek sikerült ezt Csong-
rádnak elérnie. Mind kisebb 
területen jelentkezik a bel-
víz és a rendezési program 
eredmenyeként könyvelhető 
el, hogy jó néhány — ko-
rábban veszteséggel gazdál-
kodó — mezőgazdasági üzem 
stabillá v á l t Ebből nemcsak 
a megyének, hanem az egész 
népgazdaságnak jelentős 
haszna származik. Hangsú-
lyozottan foglalkozott azzal, 
hogy a komplex belvízvéde-
lem milyen jó befektetés, 
mivel gyors a megtérülése 
és ez nagyon lényeges szem-
pont ja ennek a beruházás-
nak. Az árvizek elleni véde-
kezésben komoly az előrelé-
pés, s ehhez a helyi mel-
lett az országos vízügyi ha -

tóságok is jelentős segítséget 
adtak. Szólt a termálvizek 
hasznosításának lehetőségei-
ről, bírálta azt a bürokra-
tikus eljárást , amely nehéz-
kessé teszi a jobb kiakná-
zást. A termálvizet a laká-
sok fűtése mellett ipari cé-
lokra is fel lehet használni, 
kiváltképp akkor, ha az ez-
zel foglalkozó műszaki szer-
vezetek nagyobb rugalmas-
sággal dolgoznának. Felszó-
lalását az öntözés helyzeté-
nek elemzésével fejezte be, 
s megfogalmazta azt a kö-
vetelményt, hogy az eddigi-
nél jobban érdekelt té kell 
tenni a felhasználókat. Dr. 
Petrik István a megyei víz-
gazdálkodás hosszú távú 
koncepciójának szükségessé-
géről, kidolgozásának igé-
nyéről beszélt. 

A megye közrendjének és 
közbiztonságának helyzeté-
ről adott képet dr. Kelemen 
Miklós vezérőrnagy, a me-
gyei rendőr-főkapitányság 
vezetője. Előadásában hang-
súlyozta, a közbiztonság szi-
lárd. kiegyensúlyozott. Dr. 
Antalffy György felszólalá-
sában rámuta to t t a r ra , a 
közbiztonság, közrend nem-
csak hatósági, hanem társa-
dalmi ügy is. Mag Pál és 
dr Rusz Márk a közleke-
dési morállal foglalkozott, 
dr . Horváth Károlyné, a 
megyei pártbizottság osztály-
vezetője pedig a prevenció-
ra, a bűnesetek megelőzésé-
nek fontosságára és a társa-
dalom felelősségére hívta fel 
a figyelmet. 

A megyei képviselőcsoport 
tagjai a tanácskozás után 
megtekintették a legújabb 
árvízvédelmi létesítménye-
ket. 

E!u!azott hazénfc^ól 
a venezuelai küldöttség 

Pénteken elutazott Buda-
pestről az a venezuelai 
kongresszusi delegáció, amely 
dr Armando Sanchez-Bue-
nónak, a venezuelai kép-
viselőház elnökének veze-
tésével, a magyar ország-
gyűlés meghívására, szep-
tember 20-a óta tartózko-
dott hazánkban. A vendé-
geket a Ferihegyi repülő-
téren Apró Antal, az or-
szággyűlés elnöke búcsúz-
tatta. Jelen volt Jósé L. 
Silva-Méndez, a Venezuelai 
Köztársaság budapesti nagy-
követségének követtanácso-
sa'. 

I t t- tartózkodásuk során a 
venezuelai vendégek meg-
beszéléseket folytat tak az 
Apró Antal vezette magyar 
parlamenti küldöttséggel a 
két ország együttműködésé-
ről. a törvényhozó testü-
letek kapcsolatainak fe j -
lesztéséről. A küldöttséget 
fogadta Losonczi Pál, az El-
nöki Tanács elnöke. Falu-
végi Lajos miniszterelnök-
helyettes és Nagy János 
külügyminisztériumi ál lam-
titkár. A vendégek felke-
resték a Medicor Műveket 
és megtekintették a Bu-
dapesti Nemzetközi Vásárt. 

Dr. Armando Sánchez-
Bueno elutazása előtt az 
MTI munkatársának adott 
nyilatkozatában összegezte 

magyarországi tárgyalásai-
nak tapasztalatalt. 

— Az Önök vendégszere-
tő országában töltött né-
hány nap alatt rendkívül jó 
benyomásokat szereztünk, és 
hasznos tapasztalatokkal 
gazdagodtunk — mondotta. 
Az Apró Antallal folytatott 
megbeszéléseinknek nem-
csak a magyar törvényhozó 
testület m u n k á j á t ismer-
het tük meg, hanem orszá-
guk eredményeiről is tá-
jékozódhattunk. A magyar 
parlamenti küldöttséget vi-
szontlátogatásra hívtuk meg, 
kapcsolataink tehát tovább 
fejlődnek. Nagyra értékel-
jük ezt az együttműködést, 
amely nem csupán a par-
lamentek munká já t érinti, 
hiszen a találkozásokkal a 
két nép közelebb kerül egy-
máshoz. 

— Budapesti tárgyalá-
sainkon természetesen szó 
esett a gazdasági együtt-
működésről is. Megismertük 
a magyar kormány gazda-
sági programját , és tanács-
koztunk a kooperációval 
összefüggő kérdésekről. Az 
árucsere-forgalom további 
fejlesztéséhez jó alapot szol-
gáltat az országaink között 
érvényben levő keretmeg-
állapodás. Az együttműkö-
dés elsősorban a mezőgaz-
daság és az orvosi ellátás 
területén lehet mindkét fél 
számára gyümölcsöző . . , 

Autóipari 
szerződés 

Pénteken a Mogürt szék-
házában több mint 700 mil-
lió rubel ér tékű szerződést 
írt alá a Mogürt vezérigaz-
gatója. Tóth László Pál és a 
szovjet Avtoexport vezér-
igazgató-helyettese, Vlagyi-
mir Cserkaszov. A jövő év-
re szóló járműipar i export-
import szerződés ünnepélyes 
aláírásánál jelen volt Amb-
rus János külkereskedelmi 
és Gábor András ipari mi-
niszterhelyettes is. 

A mostani megállapodás 
értelmében 1983-ban 7200 
Ikarus autóbuszt szállítunk 
a Szovjetunióba. továbbá 
200 millió rubel értékben 
autóbusz pótalkatrészeket. 
A magyar—szovjet személv-
gépkocsi gyártási kooperá-
ció a lapján 30 millió rubelt 
érő magyar alkatrészeket és 
részegységeket szerelnek 
majd be a szoviet Lada 
gépkocsikba. Ugyanakkor 
26 700 szovjet személygép-
kocsi érkezik hazánkba, eb-
ből 25 000 Lada. 

Október 8-ra összehívták az országgyűlést 
a a 

ölést tartott 
az Elnöki Tanács 

Pénteken ülést tartott, a Magyar Népköztársaság Elnöki 
Tanácsa. Az alkotmány 22. paragrafusának 2. bekezdése 
alaoián október 8-án péntek délelőtt 10 órára összehívta az 
országgyűlést. A Minisztertanács iavasolia. hogv az ország-
gyűlés ülésszakán tárgyal ják meg a belügyminiszter beszá-
molóiát a közrend és a közbiztonság helyzetéről, valamint 
az Országos Vízügyi Hivatal elnökének beszámolóiát a víz-
gazdálkodás időszerű kérdéseiről. 

Losonczi Pál tájékoztatót adott Mauno Koivisto. a Finn 
Köztársaság elnöke hazánkban tett baráti, munkalátoaa-
tásáról. Az Elnöki Tanács a táiékoztatót elfogadta, és meg-
állapította. hogv Mauno Koivisto látogatása tovább erősítet-
te a hagyományos magvar—finn barátságot és elősegítette a 
két rokcn nép sokiránvú kapcsolatainak továbbfejlesztését 
Az Elnöki Tanács a lakásgazdálkodás korszerűsítésével kap-
csolatban módosította a polaári törvénykönyv eaves rendel-
kezéseit. Felhatalmazta a Minisztertanácsot, hogv az ügy-
intézés egyszerűsítése vésett az államigazgatási eliárás ál-
talános szabályaitól eltérően egves eliárási kérdéseket kü-
lön szabályozzon. 

A továbbiakban az Elnöki Tanács kinevezésekről ha-
tározott. bírákat mentet t fel és választott. (MTI) 

BNV—BNV-BNV 

Sok látogató a vásárvárosban 
Finiséhez érkezett az őszi 

Budapesti Nemzetközi Vá-
sár, a pénteki közönségna-
pon már a reggeli órákban 
özönlöttek a kapukhoz a 
vásárlátogatók, akiknek a 
kedvét a hűvösebbre for-
dult. szeles idő sem vette el 
a kiállítások megtekintésé-
től. Nem szüneteltek a tá -
jékoztatók, szakmai progra-
mok sem. 

összegezték vásári tapasz-
talataikat a szovjet . kiállí-
tók. Elmondották, hogv a 
130 vállalat mintegy 4 ezer 
termékének bemutatója a 
látogatók nagy számából és 
érdeklődéséből ítélve tet-
szést aratot t mind a szak-
emberek mind a fogvasztók 
körében. A közönségsiker 
mellett jelentős üzleti ered-
ményekről is beszámoltak, 
a vásár ideje alatt 850 mil-
lió rubel értékű szerződést 
írtak alá a magyar és szov-
jet kereskedelmi partnerek. 

Viktor Alekszejevics Ri-
zsov. a Szovjetunió magyar-
országi kereskedelmi kép-
viselőjének helyettese el-
mondotta, hogy a két ország 
kereskedelmi kapcsolatai-
nak bővítésében előtérbe ke-
rülnek a minőségi kérdések. 

A BNV-n kiállító 30 szö-
vetkezetének ú j termékeiről, 
ezek üzleti sikereiről szá-
molt, be saj tótájékoztatóján 
a Budapesti Gép- és Vegy-
ipari Szövetkezetek Szövet-
sége. 

A nem egészen egv éve 
megalaku' t Ag'oindustria 
Közös Vállalat saj tótájékoz-
tatóján ismertették alapve-
tő célkitűzésüket, hogv se-
gítsék az élelmiszeripari és 
mezőgazdasági találmányok, 
szabadalmak megvalósulá-
sát. 

Az idei BNV-n először ki-
osztották a „Fogvasztók 
díját" amelyet a Magvar 
Szabványügyi Hivatal a Fo-
gvasztók Országos Tanácsá-
val közösen alapított. 

A fogyasztók díiát öt ter-
mékcsoport legjobbjai kap-
ták: a Békéscsabai Kon-
zervgyár rostos gvümölcs-
nektária és zöldsécitala. a 
Debreceni Kötöttárugyár 
Ritmus '82 termékcsalódja, 
a Grabonlast Pamutszövő és 
Műbőrgyár Grabotina Lux/C 
bútor- és üléskárpit ja. az 
Alföldi Porcelángyár Blan-
ka neyű étkészlete. vala-
mint á Caola Kozmetikai és 
Háztartásvegyipari Vállalat 
Tímea kozmetikum családja. 

A HódmezS vásárhelyi Divatkötöttárugyár termékeit aligha 
kell külön is minősíteni. A vásárlátogatók legfeljebb any-
nyi megjegyzést tettek az A pavilonban, amikor megnézték 
szép cikkeiket, hogy „Miért nincs ezekből több a hazai üz-
letekben?" Elégítsék ki a vevők igényeit — csak ennyit 

mondhatunk a fogyasztók nevében 

N a g y L á s z l ó f e l v é t e l e i 
A reklámszlogen ismert: ..Minden időben Tisza-cipőben", 
de a martfűi gyár cipőiből is elkelne a nagyobb árukínálat 
4 szegcdi üzletekben is. A BNV-n bemutatott fazonok iránt 
óriási volt az érdeklődés. Különösen a praktikus és sportos 

cipőket vásárolnák 

• 


